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Шановний пане Спікере, дорогий Руслане, 
шановні депутати Верховної Ради, 
дорогі друзі,  
дорогі європейці, 
 
Європейський Союз — це політичний проєкт, який гартується у кризах. Це проєкт надії, 
свободи, демократії. Саме ці цінності Україна відстоює на полі бою. Це проєкт, 
частиною якого має стати Україна. Проєкт, який стане сильнішим, коли Україна до 
нього доєднається.  
 
І Європейський парламент продовжуватиме підтримувати цю мету.  
 
Пані та панове,  
 
Коли я вперше звернулася до цього видатного Парламенту Героїв, я підкреслила, що 
майбутнє України — в Європейському Союзі. Зараз я це повторюю. Ми були з вами тоді, 
ми з вами зараз, ми будемо з вами стільки, скільки потрібно. 
 
Це найкраща відповідь, яку світ може дати на триваючу російську агресію. Україна 
зробила свій європейський вибір, а Європа зробила свій український вибір. Це і є 
справжня перемога, яку ми святкуватимемо разом кожного 9 травня. Сьогодні. 
 
У цей день ми вшановуємо Європу. І немає кращого або важливішого місця для цього, 
ніж тут — де дух Європи присутній у ваших містах, у ваших селах і закарбований у 
відвазі вашого народу.  
 
Непокора України, ваша мужність, ваша сила — уособлює те, що значить бути 
європейцем.  І я дуже вдячна бути знову з вами в Києві.  
 
Минуло 806 днів з того часу, як Росія почала свою незаконну, невиправдану і жорстоку 
війну проти вашої країни. Важко витримати сцени руйнувань, які ми бачили, всі ці 
втрачені невинні життя. Але вже 806 днів Європа і світ є свідками вашої мужності, 
стійкості і рішучості у протистоянні агресору. Як то кажуть, часто в найтемніші моменти 
наша справжня сила сяє найяскравіше. 
 
Дорогі друзі,  
 
Коли Європа і світ думають про Україну, вони думають про героїв, які борються 
всупереч обставинам, про Давида і Голіафа. Моя робота полягає в тому, щоб допомогти 
вам повернути баланс сил. Європа і надалі відіграватиме тут свою роль.  
 
Перший раз я приїхала до Києва 1 квітня 2022 року, коли ви звільнили місто Буча. Я 
ніколи не забуду ту картину, той жах, який ми викрили разом. Але я також ніколи не 
забуду всіх звичайних громадян, які стали героями, ризикуючи своїм життям, щоб 



допомогти нужденним, відновити зруйноване і відстояти цінності, які роблять нас усіх 
європейцями.   
 
Ми усвідомлюємо жертви, які ви приносите не лише для захисту своїх домівок, території 
та людей, але й для захисту свободи, гідності та всіх цінностей, які лежать в основі того, 
що означає бути європейцем.  
 
Саме тому, коли я востаннє була у цій залі, я дала вам три обіцянки, про які з гордістю 
можу сказати, що Європейський Союз, Європейський парламент виконав їх. 
 
Протягом останніх двох років ми рішуче і твердо протистояли тактиці залякування 
Путіна і зменшили нашу залежність від Росії. Ми ухвалили 13 пакетів жорстких санкцій 
проти Путіна та його союзників і працюємо над 14-м пакетом, а це означає, що в ЄС 
зараз заморожені сотні мільярдів євро російських активів.  
 
Я пообіцяла, що Європа відкриє свої кордони, свої домівки і серця для ваших сімей, 
ваших дітей, ваших близьких, які були змушені тікати. Сьогодні українці влаштовують 
свої життя і забезпечують себе засобами до існування, маючи доступ до роботи, житла, 
охорони здоров'я, соціальної підтримки та освіти в ЄС, а багато хто з них повертається 
до України. Ми сказали, що допоможемо вам відбудувати ваші міста, ваші містечка, 
ваші села. Ухвалення Механізму підтримки України у розмірі 50 мільярдів євро є нашою 
найновішою вагомою підтримкою для досягнення цієї мети.  
 
Я також сказала вам, що ви можете розраховувати на мене, на Європейський парламент, 
що ми визнаємо європейські прагнення України і підтримуємо вас у просуванні на 
шляху інтеграції вашої країни до ЄС. І тут дозвольте мені сказати, що ми дуже 
пишаємося тим, що саме Європейський парламент став першою інституцією ЄС, яка 
наполягала на тому, щоб Україна отримала статус країни-кандидата і щоб переговори 
про вступ розпочалися минулого року. Ми одразу зрозуміли, що це стосується 
стабільності України настільки ж, наскільки і зміцнення всього ЄС. Це має сенс в 
політичному, економічному, соціальному, географічному і стратегічному плані. І саме 
тому Європейський парламент ніколи не перестане повторювати, що місце України — в 
Європейському Союзі. У своєму власному темпі, йдучи своїм шляхом, але з дуже, дуже 
чітким пунктом призначення.  
 
Пане Спікере, дорогий Руслане, під час нашої останньої зустрічі ми підписали 
оновлений Меморандум про взаєморозуміння, який підтверджує міцні та унікальні 
зв'язки між нашими двома парламентами. Таким чином, Європейський парламент 
продовжує надавати відчутну підтримку Верховній Раді, зокрема через постійне 
представництво Європейського парламенту в Києві, яке ми незабаром відкриємо. 
 
Дев'ять днів тому ми відсвяткували 20-ту річницю найбільшого розширення ЄС в історії 
Європейського Союзу. Як жінка з однієї з цих 10 країн, яка так чітко пам'ятає кропіткі 
реформи і тривалий процес інтеграції, я можу сказати, що це не буде легко. Але я 
впевнена, що з вашою відданістю справі та рекордними темпами, які ви демонструєте, 
ми разом відсвяткуємо цю важливу річницю повноправного членства України в ЄС.  
 
Дорогі друзі, 
 



Правда те, що інституції ЄС та держави-члени вже надали багато політичної, фінансової, 
військової та гуманітарної допомоги, але також правда і те, що потрібно зробити ще 
більше. У цій критичній фазі війни міжнародна підтримка України повинна 
продовжуватися і збільшуватися. Росія не виказує жодних ознак сповільнення, і ми теж 
не можемо гальмувати. Як і досі, Росія продовжуватиме. І Європа повинна бути готова 
відповідати рівню загрози Кремля. І ми будемо готові. Ми готові.  
 
Кремль хоче іншого майбутнього, ніж Україна в Європі. Вони бачать світ, де історія 
може бути переписана, де знову існують сфери впливу, де залізні завіси закриті, де хто 
сильніший, той і правий, а особиста свобода і гідність заперечуються. Своїми діями 
зрозуміло, що Росія хоче повернення в минуле, яке ми викинули на смітник історії. 
Минуле, в якому ставиться під сумнів географічна цілісність Європи і свобода Європи 
обирати, з ким співпрацювати і як інтегруватися. Для Росії справжнім ворогом є 
демократія, свобода і правда. Це минуле, до якого ми вже ніколи не можемо 
повернутися. Ніколи. Однак саме це стоїть на кону. 
 
Ось чому ми повинні зміцнити нашу рішучість повернути кожну українську дитину до 
родини, до рідної домівки. Чому нам потрібно зробити більше, щоб зламати військову 
машину Путіна, закривши всі інші лазівки, що залишилися в нашому санкційному 
режимі. І чому нам потрібно активізувати постачання необхідного вам обладнання та 
оборонних систем. Тому що однієї доблесті недостатньо. І мужність не може бути 
нашою єдиною стратегією оборони.  
 
Щоб прояснити: Європа завжди захищатиме мир. Завжди. Справжній мир з гідністю, 
цілісністю, свободою, територіальним суверенітетом. І ми знаємо, що ніколи не може 
існувати нічого про Україну без України. Я вже згадувала про повернення українських 
дітей, але нам також необхідно терміново зосередитися на продовольчій безпеці та 
безпеці атомних електростанцій. Це фундамент людства.  
 
Але ми також повинні чітко усвідомлювати, про який мир ми говоримо. Як колись 
сказав канцлер Шольц: «Мир без свободи зветься пригніченням. Мир без справедливості 
зветься диктатурою». Це заклик Європи відстоювати справжній мир на цьому 
континенті. І ми повинні відгукнутися на нього. 
 
Дорогі друзі, 
 
через місяць реформування інституції, яку я відповідальна очолювати, буде в самому 
розпалі, оскільки останні з 400 мільйонів громадян Європейського Союзу підуть на 
виборчі дільниці, щоб обрати новий Європейський парламент. Протягом останніх 
місяців я разом з колегами відвідала багато держав-членів, де спілкувалася з людьми, 
особливо з молоддю, переконуючи їх не сприймати демократію як належне і закликаючи 
їх вийти і проголосувати.  
 
Це непросте завдання. І його значно складнішим робить те, що у багатьох державах-
членах ЄС просувається дезінформація, неточна інформація та пропаганда з боку 
суб'єктів, які відкрито чи приховано вороже налаштовані до європейського проєкту. 
Вони конкретно націлюються на різні прошарки суспільства і наші громади та продають 
брехливі наративи про Європу у раніше небачений на європейських виборах спосіб. Я 
знаю, що ваша країна і ваша установа добре знайомі з цим явищем. Я впевнена, що 



нашому Парламенту і парламентам у всьому Європейському Союзі є чому повчитися у 
вас у протистоянні цьому явищу. 
 
Все це зробило наше завдання донести європейський меседж ще більш важливим. Але 
зараз я хочу підкріпити свої слова прикладом з реального життя. Можу сказати, що в 
кожному місті, в кожному містечку, в кожному селі, де я побувала, люди, молоді і старі, 
запитували мене про відповідь Європи Україні. І в останньому опитуванні, проведеному 
Європейським парламентом, громадяни продовжують сигналізувати про свою дуже 
сильну підтримку.  
 
Ось чому я, як і раніше, переконана, що громадяни Європейського Союзу знов одержать 
сильний Парламент наступного місяця, який продовжить рішуче стояти на вашому боці.  
 
Як співається у вашому гімні:  
 
Ще не вмерли України, і слава, і воля. 
   
Ще не вмерли України, і слава, і воля. 
 
Хай живе демократія. 
Хай живе свобода. 
Хай живе Європа. 
Слава Україні!  
 
 
 


